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نگـــــره
زمستان احزاب در تابستان

فعالیت احزاب و تشکل های سیاسی 
این روزها صرفا به بیانیه دادن محدود 
شده است. ایسنا نوشت؛ برخی احزاب نیز 
صرفا فعالیت داخلی داشته و ارکان خود 
از جمله شورای مرکزی و دبیرکل را تغییر 
داده اند. احزاب اصلاح طلب با توجه به اینکه 
در قدرت حضور ندارند، رویکرد انتقادی 
به سیاست های جاری کشور به خصوص 
در زمینه اقتصادی، فرهنگی و سیاست 
خارجی داشته و در مقابل، اصولگرایان 
که در نهادهای انتخابی حضور دارند یا 
نسبت به سیاست های در حال اجرا سکوت 
کرده یا در حال دفاع از آن هستند. در ادامه 
فعالیت های اخیر برخی احزاب مهم کشور 

را مرور می کنیم: 
 حزب موتلفه اسلامی: 

این حزب قدیمی هم در حال حاضر 
فعالیت ندارد و عمده بروز فعالیت آنها به 
مواضع هفتگی آنها برمی گردد. موتلفه 
اگرچه حامی دولت است، اما دبیرکل این 
حزب اخیرا نسبت به عملکرد وزیر صمت 
انتقاد داشته است. در زمینه مذاکرات 
هسته ای هم موتلفه مخالفت خود »با 
مذاکراتی که بوی سازش بدهد را اعلام 

کرده است.«. 
جامعه اسلامی مهندسین: 

در روزهای اخیر پانزدهمین مجمع 
عمومی جامعه اسلامی مهندسین با حضور 
اعضای این تشکل و نماینده وزارت کشور 
برگزار شد و اعضای جدید انتخاب شدند. 
محمدرضا باهنر، محمدرضا پورابراهیمی، 
نیکفر،  احمد  پور،  خجسته  علیرضا 
محمدمهدی زاهدی، سید مهدی هاشمی، 
حمیدرضا فولادگر و جبار کوچکی نژاد از 

مهم ترین اعضای انتخاب شده هستند.
 کارگزاران سازندگی: 

حزب کارگزاران پس از تغییر دبیرکل 
خود که چند ماه از آن می گذرد، دچار تحول 
چشمگیری نشد، این حزب مواضع خود را 
از طریق روزنامه سازندگی اعلام کرده و در 
این مدت اخیر نسبت به بازداشت مصطفی 
تاجزاده، گشت ارشاد و برخی عملکردهای 
دولت به خصوص در زمینه اقتصادی به بیان 

نقطه نظرات خود پرداخت. 
  اتحاد ملت: 

این حزب اصلاح طلب که آذر منصوری 
دبیرکل آن است، در روزهای اخیر گزارشی 
از حادثه متروپل آبادان را تهیه و بخش هایی 
از آن را منتشر کرده است. اتحاد ملت در 
این گزارش از قوه قضائیه خواسته است 
که »نسبت به تشکیل پرونده و برگزاری 
دادگاه علنی با حضور خانواده جانباختگان و 
خبرنگاران، برای رسیدگی به اتهامات نهادها 
و اشخاص دست اندرکار و موثر در عواملی 
که منجر به فروریزی ساختمان شده، اقدام 
کند.« دبیر کل حزب اتحاد ملت هم مانند 
خود  همفکر  سیاسی  تشکل های  دیگر 
نسبت به عملکرد گشت ارشاد انتقاداتی را 

مطرح کرده است . 
  حزب ندای ایرانیان: 

این حزب اخیرا هفتمین کنگره خود را 
برگزار کرد. صادق خرازی دبیرکل سابق، 
از این حزب جدا شد و شهاب طباطبایی 
دبیرکل شد. ندای ایرانیان در تازه ترین 
موضع خود خواهان پاسخگویی دولت 
نسبت به عملکرد یکساله خود شد. این 
حزب در سالگرد انتخابات هم بیانیه انتقادی 
نسبت به دولت منتشر کرد. ندای ایرانیان در 
بخشی از این بیانیه اعلام کرد که »صمیمانه 
امیدوار است حجت الاسلام والمسلمین 
سید ابراهیم رئیسی بتواند به وعده های خود 
عمل کرده و با حل مشکلات معیشتی، کام 

مردم ایران را شیرین کند و...«
 حزب جمهوریت ایران اسلامی: 

کمیته سیاسی این حزب اخیرا در 
حال تهیه پیشنهاد خود برای اصلاح 
قانون احزاب است. همچنین این حزب 
منتقد بازداشت مصطفی تاج زاده بوده 
است. منتجب نیا دبیرکل این حزب هم 
نسبت به طرح برخی مسائل از تریبون 
نماز جمعه درباره موضوع حجاب انتقاد 
کرد. همچنین در چند ماه اخیر مجمع 
روحانیون مبارز اولین جلسه حضوری 
خود پس از همه گیری کرونا را برگزار کرد. 
حزب اعتماد ملی هم پس از مخالفت با 
استعفای حضرتی دبیرکل خود، فعالیت 
موثری نداشته است اما به لحاظ تشکیلات 
داخلی به دنبال اصلاح اساسنامه و کاهش 
تعداد اعضای شورای مرکزی خود است. 
واقعیت این است که جایگاه احزاب در 
کشور ما در قانون اساسی دیده شده، 
اما احزاب جایگاهی در نظام انتخاباتی 
ندارند و خود احزاب هم در ایفای کارویژه 
خود ناکام مانده اند و به اصطلاح فصلی 
هستند. اخیرا حمیدرضا ترقی عضو موتلفه 
اسلامی با اشاره به دلایل اینکه چرا احزاب 
نتوانسته اند جایگاه خود در نظام سیاسی 
کشور را به دست آورند، اظهار کرده است 
که» قانون احزاب مانع انجام هرگونه 
فعالیت اقتصادی از سوی احزاب برای 
تامین مالی آنان می شود. حزبی که منبع 
مالی قابل توجهی برای فعالیت نداشته 
باشد و نتواند حتی دفتر مرکزی خود را 
اداره کند، نمی تواند کارکرد مناسب یک 

نظام مردم سالار را داشته باشد«.

آرمان ملی – مطهره شفیعی:  ظاهرا  کتاب اتهام زنی اصولگرایان 
تندرو به اصلاح طلبان پایان گرفته که مجبور به گشایش مجدد آن 
شدند و اتهاماتی که بی اساس بودن آن به اثبات رسیده را در صفحات 
نخست روزنامه رسالت منتشر می کنند. مانند دیروز که  اتهاماتی را 
متوجه مصطفی تاجزاده فعال سیاسی اصلاح طلب کرد که چندی 

قبل بازداشت شده است. 
  هجمه با رمز تاج بخش 

انبارلویی چنین نوشته است: »اینکه آمریکایی ها از سال ۷۶ تصمیم 
گرفتند در انتخابات مجلس و ریاست جمهوری و شوراها از یک ضلع 
رقابت که به قول خودشان میانه رو هستند، حمایت کنند، همین، 
پا گذاشتن در جایگزینی و عملیاتی کردن »آنوکراسی« به جای 
»مردم سالاری« دینی بود. متأسفانه برخی اصلاح طلبان عملا به 
استخدام دشمن در این پروژه برای ضربه به جمهوریت نظام درآمدند. 
یحیی کیان تاج بخش، عضو سیا و مشاور بنیاد سوروس از محکومین 
فتنه ۸۸ در اعترافات خود در دادگاه که به عنوان دفاعیه مطرح کرده، 
پرده از چنین توطئه ای برمی دارد.        او از شناسایی و جذب نخبگان، 
شبکه سازی و نهادسازی، راه اندازی کارگاه های آموزشی در معاونت 
سیاسی وزارت کشور زمان آقای خاتمی یاد می کند و می گوید: 
مشروعیت زدایی و اعتبارزدایی از جمهوری اسلامی را از طریق حمله 
به پایه ها و ستون های نظام و نافرمانی مدنی شروع کردیم. او از نحوه 
آشنایی خود با مصطفی تاجزاده که آن زمان در معاونت سیاسی 
وزیر کشور بود خبر می دهد و همکاری هایی را در این زمینه یادآور 
می شود. ماموریت او افزایش سرمایه اجتماعی کسانی که در ایران به 

ترویج و تعمیق تفکر غربی می اندیشند، بود. نظریه او در مورد افزایش 
سرمایه اجتماعی مورد توجه سعید حجاریان و تاجزاده قرار می گیرد 
و او از ارتباط خود با سعید حجاریان که آن زمان در مرکز استراتژیک 
مجمع تشخیص مصلحت بود نیز پرده برمی دارد.« به نظر می رسد 
»تاج بخش« رمز هجمه به اصلاح طلبان است که اصولگرایان تندرو 
اهداف خود را در خطر می بینند. نکته قابل تامل آنجاست که این طیف 
از اصولگرایان حاضر به پذیرش تکذیب ادعاهایشان درباره تاج بخش از 
سوی راوی مطلب نیستند. سال ۸۸ بود که عبدالرضا داوری به عنوان 
منبع اصولگرایان که در سال ۱۳۸۸ مدعی در اختیار داشتن اسناد 
دیدار خاتمی و سوروس بوده، پس از گذشت سال ها از آن ادعا، خود 
بارها تاکید می کند که از چنین دیداری اطلاعی ندارد. شریعتمداری 
بارها مدعی دیدار خاتمی و سوروس در حضور کیان تاج بخش شد و 
قابل تامل آنکه او تکذیب دیدار از سوی راوی موضوع یعنی داوری را 
قبول ندارد و استنادش به آنچه است که اعتراف تاج بخش می خواند. 

  شباهت های تاج بخش و میرسلیم
تاج بخش برای اصلاح طلبان به ویژه تاجزاده و حجاریان در نقش 
یک مهره در دست اصولگرایان تندرو محسوب می شود و بر همین 
اساس واکنشی به ادعاهای او در سال های گذشته نشان ندادند. 
شاید بتوان شباهت هایی میان پسر محکوم میرسلیم و تاج بخش 
ترسیم کرد و آن هم اعتراف برای رهایی از مجازات سنگین است. در 
اذهان همگان هست که میرسلیم پدر در دفاع از پسر چنین گفته 
بود:»منافقین با شناسایی و سوءاستفاده از نقطه ضعف مهدی او را 
شکار کرده و به دام انداخته و سعی کردند از او اطلاعاتی به دست 

بیاورند که البته چون او فاقد هرگونه اطلاعات طبقه بندی شده بوده، 
موفقیتی جز به دام انداختن او به دست نیاوردند. نقطه ضعف مهدی 
از بدو تولد با او بوده و این مساله هم جسمی است و هم روحی. من و 
مادرش هم بسیار تلاش کردیم تا این نقاط ضعف بر شخصیت او تأثیر 
نگذارد و او بتواند به تدریج که رشد می کند، بدون احساس ضعف و 
به صورت عادی به تحصیل و زندگی اجتماعی بپردازد و تا حدود 
زیادی هم موفق بودیم. فرزندم بسیار عاطفی و ساده لوح و سست 
 اراده است؛ این ضعف موجب ناتوانی در تأمین وضعیت معیشتی 
او شده و منافقین نیز با استفاده از همین موارد توانستند او را جذب 
کنند و به انحراف بکشانند و ماموران امنیتی نیز گمان کرده بودند 
که او عنصر اثرگذاری است.« کیان تاج بخش هم همین مسیر را طی 
کرد و در دادگاه سال ۸۸ چنین عنوان کرد:»در دوره دولت سازندگی 
ما شاهد شروع برنامه  استحاله فرهنگی بودیم. در همان زمان از 
طریق شهرداری تهران، از طریق تأسیس روزنامه همشهری، جذب 
نخبگان به  سمت معرفی ارزش های جدید مدرن شهری حرکت 
می کند که نهایتا از طریق همین ارگان دولت اصلاحات حمایت 
می شود. مصداق دوم از طریق شهرداری زمان آقای کرباسچی یک 
شیوه جدید فرهنگی برای مدیریت شهری عرضه می شود و معرفی 
می شود برای کل شهر تهران که در شهرهای دیگر ایران هم اشاعه 
می شود و تأسیس نهادهایی مثل فرهنگسراها و نهادهایی مثل 
دفتر پژوهش های فرهنگی و خانه هنرمندان که مستقیما از طرف 
شهرداری تهران که وابسته به دولت سازندگی بوده حمایت مالی 
و سازمانی می شود که این نهادها قرارگاه روشنفکران مانند دکتر 
رامین جهانبگلو می شود که این نهادها مکان برای اشاعه تفکر 
کاملا دموکراسی غربی، سکولاریسم و لیبرالیسم می شود.« و در 
پایان سعی کرد از حس ترحم مخاطبان اینگونه بهره بردارد:» من 
سعی کردم تلاش کنم از تجربه کمی  که داشتم، از شناختی که پیدا 
کردم و از مطالعه ای که داشتم وظیفه خودم را می دانستم که برای 
آگاهی مردم، برای منافع ملی و برای استحکام نظام در واقع این ابعاد 
مختلف را من باز کنم و برای همین بود یک کمی  طولانی شد و من 

معذرت می خواهم.«
  پنهان کردن ریشه اختلافات 

هدف دیگر انبارلویی از طرح ادعای ارتباط تاجزاده و حجاریان با 
یک عضو سیا، پنهان کردن اختلافات داخلی این جریان است. احزاب 
سیاسی به تدریج فعالیت های خود برای انتخابات مجلس را آغاز 
می کنند بنابراین نیاز است تا گافی در پرونده اعضای احزاب نباشد. 
هجمه به اصلاح طلبان با رمز تاج بخش مربوط به سرمقاله دیروز 
روزنامه رسالت نبود چنانکه انبارلویی در 2۸ تیرماه سال جاری هم 
ادعاهای مشابهی داشت. او به فارس گفته بود: » باید درک درستی 
از پدیده تاج زاده داشت چون پیشینه سیاسی و نقش او در فتنه ۸۸ و 
روابط او با فردی مشکوک و عضو سازمان سیا مورد بررسی قرار گیرد. 
فردی به نام آقای تاج بخش در اعترافات به ارتباط خود با تاجزاده 

اشاره کرده بود.«

 علی بیگدلی در گفت وگو با »آرمان ملی«: 
جوزف بورل خیلی خوش بین است

   اولویت اول بایدن ،انتخابات آمریکاست
   مذاکرات در حالت رکود قرار دارد

آرمان ملی- پورحسین: معاون مسئول سیاست 
خارجی اتحادیه اروپا در واکنش به اظهارات اخیر بورل 
درباره چالش ها و فرصت  های احیای توافق، گفته است 
که بهترین توافق ممکن برای تمامی طرفین روی میز 
است. این توافق مزایای اقتصادی شفاف و قابل توجهی 
برای مردم ایران و مزایایی قابل راستی  آزمایی در زمینه 
منع اشاعه تسلیحات اتمی برای جامعه بین المللی است. 
واکنش مورا در پی این مطرح می  شود که جوزپ بورل، 
روز سه  شنبه درباره توافق هسته ای عنوان کرده بود که 
اجرای کامل این توافق شدیدا تحت تاثیر تصمیم دونالد 
ترامپ مبنی بر خروج آمریکا از آن در سال 2۰۱۸ و اعمال 
کمپین فشار حداکثری یک جانبه قرار گرفته است. ایران 
نیز فعالیت های هسته ای خود را به شکلی سریع بالا برد 
و حتی توانایی  های نظارتی آژانس بین المللی انرژی اتمی 
را محدود کرده و نتوانسته همکاری کاملی با آژانس ذیل 
وظایف پادمانی اساسی اش داشته باشد. بورل تاکید 
کرد که فشار حداکثری شکست خورد و به  رغم بهترین 
تلاش  های باقی شرکت  کنندگان در توافق، مردم ایران از 
منافع اقتصادی کامل رفع تحریم ها محروم ماندند. مشخصا 
نکته اساسی در این صحبت ها طرح جدید اروپا برای ایجاد 
توافق میان ایران و آمریکاست. در راستای بررسی این 
مساله »آرمان ملی« گفت وگویی با علی بیگدلی، تحلیلگر 
ارشد مسائل سیاست خارجی داشته است که در ادامه 

می خوانید. 
  آیا با طرح جدید نمایندگان اتحادیه اروپا، 
احتمال به توافق رسیدن ایران و آمریکا وجود دارد؟

مساله طرح جدید از سوی مسئول سیاست خارجی 
اتحادیه اروپا مطرح شده است که در خصوص او باید گفت 
که فردی بسیار خوش بین است و مشخصا جوزف بورل تا 
به حال چندین بار عنوان کرده که به توافق بسیار نزدیک 
هستیم اما اتفاقی رخ نداده است. جوزف بورل در این برهه 
زمانی که اروپا با بحران انرژی به صورت جدی مواجه 
شده است، بسیار علاقه مند است که توافق میان ایران 
و آمریکا شکل گیرد و منابع انرژی ایران نیز به بازارهای 
جهانی وارد شود. اینکه رئیس جمهوری فرانسه به امارات 
می رود و از حاکمان آن تعریف و تمجید بسیار می کنند، به 
همین علت است که می خواهند حداکثر انرژی ممکن را از 
خاورمیانه دریافت کنند تا در زمستان به مشکل برنخورند. 
مشتاق ترین افراد برای احیای برجام اروپایی ها هستند. با 
این وجود هنوز از محتویات طرح جدید آن ها خبر دقیقی 
منتشر نشده است. آمریکا نیز گفته است که طرح جدید 
اروپا را مورد بررسی قرار می دهد و هنوز به صورت رسمی 
اظهارنظری مبنی بر موافقت با طرح جدید اروپا نشده 
است. در این میان یک مولفه مهم دیگر وجود دارد و آن هم 
گزارش گروسی به آژانس بین المللی انرژی اتمی است که 
شاید فشار سیاسی را بر ایران بیشتر کند. باید پذیرفت که 
به صورت کلی وضعیت مذاکرات در یک رکود قرار گرفته 
است و مشخص نیست که طرح جدید جوزف بورل بتواند 
مذاکرات را از رکود خارج کند یا خیر. تحرکات دیپلماتیک 
اخیر وزیرخارجه به این طرح جدید ارتباط دارد و قطر 
نیز بار دیگر در حال تحرکات سیاسی است تا شاید بتواند 
نظرات را به یکدیگر نزدیک کند. مشخصا طرح جدید 
جوزف بورل امیدوارکننده است اما نمی توان گفت که 
توافق نزدیک است. اینکه ایران در این میان چه پاسخی 

ارائه می دهد، مساله بسیار مهمی است. 
 آیا در طرح جدید اروپا، امتیاز بیشتری به ایران 

داده شده است؟
باید توجه داشت که وزیرخارجه ایران عنوان می کند 
ایران به این علت توافق را قبول نمی کند زیرا هنوز 
خواسته های اقتصادی مدنظر ایران برآورده نشده است. 
اگر برجام 2۰۱5 مدنظر باشد و توافق طبق آن صورت 
گیرد، تمامی تحریم های مربوط به آن برداشته می شود 
و مشخصا ایران می تواند منافع اقتصادی خوبی به دست 
آورد، به سادگی صادرات داشته باشد و با دسترسی به نظام 
بانکی جهانی، پول آن را دریافت کند. ایران به دنبال این 
است که یک بخش از سپاه را از ذیل تحریم ها خارج کند 
تا دستاورد خاصی داشته باشد. دولت نیز مشخصا گفته 
است که جوزف بورل باید این مساله را حل کند تا توافق 
نزدیک تر باشد. به همین علت تا به امروز تیم مذاکره 
کننده ایرانی قبول نکرده است که صرفا تحریم های 
هسته ای لغو شود و امتیاز بیشتری می خواهد. شاید در 
طرح جدید جوزف بورل یک نیم نگاهی به این مساله 

شده باشد. 
 آمریکـــا ممکن است به خاطر منافع هم 
پیمان های خود، طرح جدید جوزف بورل را بپذیرد؟

امروز بایدن زیر فشار دو گروه در آمریکا قرار گرفته 
است. نخست دموکرات های تندرو و در کنار آن غالب 
جمهوریخواهان نسبت به رفتار او با ایران انتقاد دارند. در 
همین راستا بایدن می خواهد بدون اینکه امتیاز زیادی 
به ایران بدهد، برجام را حل کند. بایدن می داند که اگر 
با ایران توافق کند، می تواند از آن به عنوان یک دستاورد 
در انتخابات استفاده کند. در این میان دو نگاه منطقه ای 
نیز وجود دارد. نخست عربستان است که عنوان می کند 
اگر ایران در کشورهای عربی نفوذ نداشته باشد، دیگر 
مشکلی با ایران ندارند. نگاه دیگر از سوی مقامات اسرائیل 
است که با هسته ای بودن ایران مشکل دارند. در چنین 
وضعیتی بایدن در یک معادله چندمجهولی قرار گرفته 
که گام اشتباهش ممکن است تبعات منفی برای او در 
انتخابات آتی داشته باشد. مشخصا آمریکا به این سمت 
خواهد رفت تا منافع هم پیمان های خود نظیر عربستان، 
اسرائیل و اتحادیه اروپا را در نظر بگیرد اما مشخصا برای 
بایدن انتخابات آتی از هر موضوع دیگری مهم تر است و 
کاری نمی کند که باعث شود در آن انتخابات، دموکرات ها 
متحمل شکست شوند و به تدریج مجبور شوند قدرت را به 
جمهوری خواهان واگذار کنند. مشخصا برای بایدن اروپا 
اهمیت قابل توجهی دارد اما به خاطر اروپا حاضر نیست 

جایگاه خود را به خطر بیندازد. 

  
فضای مجازی 

موثرترین ابزار 
دشمــن

  چرا مــدام 
پررنگ و کمرنگ 

می شود 

  
 پیگیــر 

 شفاف سازی 
بوده ام

 شهردار تهران در نشست پایان دوره اتحادیه تحکیم وحدت 
با اشاره به بحث شفافیت در شهرداری گفت: در ابتدای ورود 
به شهرداری پیگیر شفاف سازی بوده ام و خواستار این بودیم 
که خریدهایمان را۴۰ درصد ارزان تر از طریق بورس تهیه 
کنیم. زاکانی در پاسخ به سوالی راجع به عملکرد شهرداری در 
برخورد با فساد گفت: بلافاصله پس از شروع کار در شهرداری 
سعی کردیم به طور جدی با موارد فساد برخورد کنیم و زمینه 
مقابله با فساد اکثر مدیران مشکل دار را در اکثر جایگاه ها 

تغییر دادیم. 

تابستان است و بحث حجاب، گرم. دیروز مجید انصاری 
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: اگر حجاب دارای 
استانداردی بود، چرا مدام پررنگ و کمرنگ می شود؟! به نحوی 
که در بعضی جاها نادیده گرفته می شود و یا در برخی مواقع 
برخورد با آن پررنگ می شود؟ در همین انتخابات اخیر، پوسترها 
و تبلیغاتی که من در ستادهای  برخی کاندیداهای اصولگرا دیدم، 
به مراتب پیشروتر از کاندیداهای غیر اصولگرا بود. همچنین در 
مراسم های دیگر دوربین ها به دنبال نشان دادن افرادی هستند 

که از نظر پوشش، متفاوت تر از سایرین ظاهر شده اند.

 تلاش زیادی دارند تا فضای مجازی را محدود کنند. دیروز 
وزیر کشور جنگ رسانه ای علیه نظام جمهوری اسلامی را از دیگر 
ابزار جنگی دشمن برشمرد و گفت: فضای مجازی موثرترین 
ابزاری است که دشمن در اختیار گرفته تا از این طریق خانواده ها 
و افکار عمومی را مورد هجمه قرار دهد و فضای مجازی بالاترین 
کارکرد تخریبی را دارد و دشمن تلاش می کند از این طریق همه 
مرزها را بشکند. احمد وحیدی به مساله نفوذ دشمن اشاره کرد 
و گفت: نفوذ دو بخش داشت، بخشی برای اختلال در تصمیمات 

مسئولان و مدیران و بخشی در حوزه سیاسی بود.

آرمان ملی –یاسمین طالقانی: گشت ارشاد 
کدام است؟ برای چیست و سوالات اینچنینی 
که این روزها برخی مسئولان مطرح می کنند تا 
سهمی در انتقادات به گشت ارشاد نداشته باشند.  
آنچه سبب افزایش انتقادات به گشت ارشاد شد به 
موضوعی بازمی گردد که چندی پیش در تهران 
رخ داد. به دنبال انتشار کلیپی از برخورد یکی از 
واحدهای انتظامی در شبکه های مجازی که در آن 
زنی میانسال از ماموران پلیس درخواست می کرد تا 
دختر وی را به دلیل بیماری از خودروی گشت پلیس 
پیاده کنند اما ماموران نسبت به این درخواست 
بی تفاوت بوده و به مسیر خود ادامه می دهند، 
موضوع به سرعت رسیدگی و با سرتیم این واحد 
انتظامی به دلیل سوءمدیریت برخورد انضباطی شد. 

  روایت خزعلی از گشت ارشاد
پس از این اتفاق در ۳۰ تیر بود که انسیه 
خزعلی، معاون رئیس جمهور در امور زنان و 
خانواده در صفحه توییتر خود نوشت:  »آنچه عامل 
جریحه دارشدن عواطف عمومی است بحث کرامت 
 زن و  مادر در فرهنگ ایرانی اسلامی است. بابت 
این جایگاه خداوند را هزاران بار شاکریم. مواخذه، 
عذرخواهی و دلجویی فوری نشان از آن دارد که 
 نیروی انتظامی نیز به این جایگاه به خوبی واقف 
است. امید است که دیگر شاهد چنین اتفاقاتی 
نباشیم.« او دیروز مواضع جدیدتری داشت. معاون 
زنان رئیس جمهور در واکنش به خطاهای گشت 

ارشاد گفت: ممکن است ضابطین خطاهایی هم 
انجام دهند و طبق دستوری که به آنها داده شده 
عمل نکنند اما مواردی که پیش آمد حتما در 
جریان هستید که مواخذه شدند کسانی که خارج از 
ضابطه عمل کردند و عذرخواهی شد از کسی که به 
گونه ای کرامت او پایمال شد. انسیه خزعلی معاون 
امور زنان و خانواده رئیس جمهور چهارم مرداد در 
پاسخ به مصطفی امامی مجری برنامه »استودیو 
هشت« رادیو نمایش درباره شیوه اجرایی گشت 
امنیت اخلاقی و اینکه با این شیوه موافقت دارد یا 
خیر بیان کرد: ما جلسه ای امروز داشتیم که نیروی 
انتظامی گزارش می داد و طبق آن شاید ۱۰ درصد 

از مواردی که نیروی انتظامی برخورد می کند 
درباره مسأله پوشش است آن هم درباره بی حجابی 
است وگرنه اکثر برخوردهای نیروی انتظامی با 
مسأله سرقت، زورگیری مواد مخدر و... مواردی 
است که واقعا ضامن امنیت ماست مربوط می شود. 
وی ادامه داد: ممکن است ضابطین خطاهایی هم 
انجام دهند و طبق دستوری که به آنها داده شده 
عمل نکنند اما مواردی که پیش آمد حتما در 
جریان هستید که مواخذه شدند کسانی که خارج از 
ضابطه عمل کردند و عذرخواهی شد از کسی که به 
گونه ای کرامت او پایمال شد. باید توجه داشت که 
جایگاه پلیس امنیت ما باید حفظ شود چون اقتدار 

آنها باعث می شود خانم ها با امنیت تردد کرده و 
مردم حس آرامش کنند.  خزعلی یادآور شد: با 
خطاها باید برخورد کرد، اصلاح شود و در جلسه 
درباره همه اینها صحبت کرد آموزش های کافی 
داده شود و مسائل قانونی در قالب فرهنگ جابیفتد.  
معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور در ادامه در 
واکنش به گفته مجری درباره خطاهایی که از طرف 
گشت های امنیت اخلاقی رخ می دهد و خستگی را 
به تن همگان می گذارد، تصریح کرد: بسیاری از 
این موارد بزرگنمایی است و خارج از آن چیزی 
که بوده مطرح می شود و در شبکه های اجتماعی 
بد القا می کنند.  وی در پایان گفت: ما اصلا گشت 
ارشاد نداریم اینها پلیس امنیت اجتماعی است که 
به همه مسائلی که خلاف قانون باشد یا جرم باشد 

می پردازد. 
  گشت مدیران چه شد؟

نکته قابل توجه به دفاع یک اصلاح طلب از 
مواضع رئیس جمهور درباره حجاب باز می گردد. 
طیبه سیاوشی، نماینده سابق مجلس گفت: آقای 
رئیسی اگر هم شخصا اعتقادی به برخوردها و 
سختگیری های اخیر نداشته باشد اما قطعا جریان 
حامی او و همین طور تیم او در دولت نسبت به این 
اتفاقات بی علاقه نیست.. این چهره اصلاح طلب 
گفت: آقای رئیسی قطعا دفاعی از این وضعیت 
نمی تواند داشته باشد و برای این سوال که گشت 

ارشاد مدیران چه شد پاسخی ندارد. 

 معاون امور زنان ریاست جمهوری

گشت ارشاد نداریم؛ پلیس امنیت اجتماعی است
    رئیسی از سختگیری های حجاب ناراضی نیست؟

تکرار اتهام کهنه جاسوسی به تاج زاده و حجاریان

»تاج بخش« جاسوس یا یار دوازدهم اصولگرایان؟
      روزنامه رسالت: تاجزاده و حجاریان با یک عضو سیا    ارتباط داشتند


